
Velikonoční sborový dopis 
Farního sboru Českobratrské církve evangelické v Teplicích

Prázdný hrob

Prvního dne po sobotě, za časného jitra, 
přišly k hrobu s vonnými mastmi, které 
připravily. Nalezly však kámen od 
hrobu odvalený. Vešly dovnitř, ale tělo 
Pána Ježíše nenašly. A jak nad tím byly 
bezradné, stanuli u nich dva muži v 
zářícím rouchu. Zachvátil je strach a 
sklonily tvář k zemi. Ale oni jim řekli: 
„Proč hledáte živého mezi mrtvými? 
Není zde, byl vzkříšen. Vzpomeňte si, jak 
vám řekl, když byl ještě v Galileji, že Syn 
člověka musí být vydán do rukou 
hříšných lidí, být ukřižován a třetího 
dne vstát.“ Tu se rozpomenuly na jeho 
slova, vrátily se od hrobu a oznámily 
všecko jedenácti učedníkům i všem 
ostatním. Byla to Marie z Magdaly, 
Jana a Marie Jakubova a s nimi ještě 

jiné, které to pověděly apoštolům. 

Těm však ta slova připadala jako 
blouznění a nevěřili jim. Petr se rozběhl 
k hrobu, nahlédl dovnitř a uviděl tam 
ležet jen plátna. Vrátil se v údivu nad 
tím, co se stalo. 

(Lk 24, 1-12)

 
Co nám daroval Bůh?  

Pán Ježíš se mohl uspokojit s tím, že dal světu chléb a vodu. Mohl nám dát 
nemocnici, kde se uzdraví každý člověk. Mohl založit školu exorcismu. Nestalo 
se. Vydal sám sebe, jako oběť Bohu. Přetrhl pouto hříchu a smrti a navždy nás 
osvobodil. To, co nám zanechal, je prázdný kříž, prázdná hrobka a prázdné 
pohřební šaty. Skutečnost, že všechno je prázdné, nás ujišťuje, že Boží zaslíbení 
jsou skutečná. 

Dnes nemůžeme navštívit jeho ostatky; můžeme navštívit pouze jeho 
prázdný hrob, protože tam není. Vstal! Prázdný hrob nám říká o moci Boha a o 
lásce k člověku. Během jeho utrpení bylo mnohokrát Ježíši řečeno, aby ukázal 
svou moc. On ji nakonec ukázal vítězstvím nad smrtí. On má moc nad smrtí a 
my lidé se po celá staletí obáváme, že smrt je kamenným chladným stiskem, ze 
kterého nikdo nemůže uniknout. A Ježíš nad ní uplatnil svoji autoritu. On není 
resuscitován; je vzkříšen mocí Boží.  



Pokud jde o víru ve vzkříšení Ježíše, nemůžeme jednoduše spoléhat na 
poznání; místo toho mějme pouhou víru. Víru, která nás volá do života 
transformace, do života, ve kterém porosteme a dospějeme. Vyzývá nás, 
abychom zapustili duchovní kořeny, které bude živit Boží pravda. Vyzývá nás, 
abychom pěstovali vztah s Bohem, který za sebou nechává prázdné hroby a dává 
nový život. 

Síla Velikonoc přichází, když je vzkříšený Pán s námi a mezi námi. Jakkoli 
však vidíme Ježíše, je to náš Spasitel! Zemřel za nás a zaplatil za náš hřích. 
Velikonoční událost nás vybízí opustit hrob své sebestřednosti a beznaděje. 
Máme dál kráčet životem ve světle Velikonoc a zanechat za sebou prázdné 
hroby. V našem zšeřelém a roztříštěném světě máme svědčit o Boží vzkříšené 
přítomnosti. I skromné snahy o podporu druhých a o solidaritu umožní ostatním 
lidem vstát z hrobů a žít novým životem.  

Dívejme se velikonočníma očima. Ať v současném zraněném a zatmělém 
světě neseme svědectví o vzkříšení. Držme se vzkříšeného Ježíše. 

(Martin Bánoci) 

Pokojné velikonoční svátky  

Vám jménem staršovstva sboru přejí  

farář Martin Bánoci a kurátorka Věra Grögerová 

Stalo se ve sboru 

 Nový rok 2021 byl jiný než předchozí roky. Setkávání ve sboru jsme omezili 
pouze na bohoslužby, které jsme vysílali on-line 

 V tom všem, co se kolem nás děje, jsme nezapomněli ani na Alianční týden 
modliteb, kterého se účastnilo 52 lidí a vysbíralo se 3626 Kč. Výtěžek byl 
věnován na rozvoj Evangelikálního fóra, které ČEA každoročně pořádá ve 
spolupráci s Evangelikálním teologickým seminářem. Bez individuálních 
dárců by bylo obtížné Evangelikální fórum realizovat. Název letošního ATM 
byl – Tváří v tvář 

 Farář Martin Bánoci se účastnil kurzu celoživotního vzdělávání kazatelů, 
které pořádá ČCE – seminář k mentorství a vedení praxí 

 Pořádali jsme také on-line vánoční šachový turnaj, kterého se účastnilo 8 
lidí a vítězem se stal místní farář 

 Ve sboru se také koná jednou měsíčně vaření jídla pro lidi na ulici ve 
spolupráci s nízkoprahovým centrem Květina 

 Navždy nás opustily naše sestry Eva Kratochvílová ve věku 92 let a 
Jaroslava Horáková ve věku 90 let. Rodině přejeme upřímnou soustrast 



Velikonoční zamyšlení 

Kde je Ježíš o těchto divných Velikonocích? Zamčený v kostele jak v temném 
hrobě? Letos ne. Zámky povolily, kámen je odvalen! Vstal, vzkříšen, živý jako vždy, 
kráčí světem, námi nespoután, k nám všem, kterým se přišel dát. Hrob je prázdný 
– proč ho hledat tam? Dnes měl být chlebem v pozvednutých dlaních kněze či 
chvalozpěvem na rtech sboristů – jenže se vytratil… Setřásl naše nažehlená plátna, 
opásal se jako tehdy a se saniťáky zvedá nosítka, jemně hladí ruce umírajících, 
dodává naději, dýchá s bezdechými, vlévá sílu do žil. Ve čtvrtek jsme mu tleskali, 
protože nastoupil do služby pod tisícem jmen a tváří. Vytíral podlahu v 
nemocničním pokoji a chytil přitom trochu té korony, co ho zabila. Velký pátek byl 
letos tisíckrát, všude, kde se Ježíš ujímal bezmocných, kde spolu umírali, kde v té 
bídě spolu slavili Velikonoce: spolu ve smrti i vzkříšení. 

(Malcolm Guit, Velikonoce 2020) 
 

Dokonalosti nedosáhneme pouhým lidským úsilím. Musíme žádat o pomoc 
Boha. A až to uděláte, budete mít dlouho dojem, že se vám žádné pomoci 
nedostává, a pokud ano, pak méně, než potřebujete. Netrapte se tím. Po každém 
selhání proste o odpuštění, zvedněte se a zkuste to znovu. To první, k čemu nám 
Bůh pomůže, mnohdy nebývá to, o co usilujeme, ale spíše schopnost začínat stále 
znovu. Tento proces nových počátků, při němž si osvojujeme nové návyky, je snad 
ještě důležitější. Zbavuje nás totiž iluzí o nás samých a učí nás záviset na Bohu. 
Na jednu stranu poznáváme, že ani v těch nejlepších chvílích nemůžeme důvěřovat 
jen sami sobě, na druhou stranu se učíme, že ani v těch nejhorších chvílích není 
třeba zoufat, neboť Bůh nám naše poklesky odpouští. 

(podle knihy C. S. Lewis, K jádru křesťanství) 

 

  

  



Modlitba 

Pane, odpusť mi, že žiji jako člověk před Velikonocemi; pokud je mým 
poselstvím porážka kříže bez vítězství prázdné hrobky, pokud zdůrazním temnotu 
života, aniž bych viděl jeho jas, mluvím-li pouze o západech slunce při ignorování 
východů slunce, mohu-li jen truchlit tváří v tvář smrti, najít útěchu ve slibu 
vzkříšení, když si stěžuji na moc zla a nemám důvěru v moc dobra, když se krčím 
ve strachu místo toho, abych v důvěře pochodoval vpřed, když řeknu: „To se nedá!“ 
místo toho, abychom tvrdili, že s Bohem je všechno možné. Odpusť mi, Pane, že 
jsem žil jako člověk před Velikonocemi. Amen.         (Martin Bánoci) 

Kalendář 2021 

VELKÝ PÁTEK 
Bohoslužby 

pátek 2. dubna, 10:00 – online vysílání  
 

BOŽÍ HOD VELIKONOČNÍ 
Bohoslužby  

neděle 4. dubna, 9:30 – online vysílání  
Online najdete na našich facebookových 
stránkách nebo youtube - evangelicivteplicich 

 

CO NÁS ČEKÁ 

 
VELIKONOČNÍ ŠACHOVÝ TURNAJ  

(úterý 6. dubna, 18-20h) 
 

PINPONGOVÝ TURNAJ AMATÉR 
 

SENIORATNÍ SETKÁNI SBORŮ  
 (sobota 5. června, Řehlovice) 

 
NOC KOSTELŮ 

 (pátek 28. května, 18:00) 
 

DOMA NA ZAHRADĚ 
multi-žánrový festival hudby 

(sobota 26. června, 14:00) 
 

POBYT PRO DĚTI 
pro děti od 6 – 15 let 

 
CYKLO-VÝLET 

nejenom sborový výlet na kolech 
 

SBOROVÁ DOVOLENÁ NA SLOVENSKO 

Srdečně vás zve farní sbor Českobratrské 
církve evangelické Teplice 

Kontakt:  

Adresa:  J. V. Sládka 2006/16, Teplice 415 01 

Email:  teplice@evangnet.cz 

Web:   www.cceteplice.cz 

Facebook: www.facebook.com/teplicecce 

Mobil:  +420 722 695 008 

Č. účtu:  2100220448/2010 

Personální fond 

Synod schvaluje závaznou výši odvodu do 
Personálního fondu za plný kazatelský úvazek: 
 na rok 2021 ve výši 200 000 Kč 
 na rok 2022 ve výši 245 000 Kč 
 na rok 2023 ve výši 290 000 Kč 
 na rok 2024 ve výši 340 000 Kč 
 na rok 2025 ve výši 390 000 Kč 
Příjem za 

měsíc: 

3% salár 

za rok 

4% salár za 

rok 

5% salár 

za rok 

10 000,-Kč 3 600,-Kč 4 800,-Kč 6 000,-Kč 

12 000,-Kč 4 300,-Kč 5 700,-Kč 7 200,-Kč 

15 000,-Kč 5 400,-Kč 7 200,-Kč 9 000,-Kč 

20 000,-Kč 7 200,-Kč 9 600,-Kč 12 000,-Kč 

25 000,-Kč 9 000,-Kč 12 000,-Kč 15 000,-Kč 

30 000,-Kč 10 800,-Kč 14 400,-Kč 18 000,-Kč 

Už třicet let jsme svobodní. Už osmý rok se 
náš stát nestará o to, jak budeme získávat 
finance. Je na nás, abychom to řešili my 
sami. Zvládneme to!  

https://hlavuvzhuru.e-cirkev.cz 

 


